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Π Ο Λ Ι Τ Ι Κ Η  Ε Ν Η Μ Ε Ρ Ω Σ Η  
***************************************

Απολύτως έγκαιρη ήταν η παρέμβαση του πρωθυπουργού Κ. Σ στο θέμα των 
προτάσεων για την αλλαγή του φορολογικού. Το θέμα θα μπορούσε να 
αποτελέσει αντικείμενο μεγάλης τριβής στην κοινωνία και να συνδυασθεί με 
το ασφαλιστικό, καθώς από διάφορες πλευρές -εντός και εκτός ΠΑΣΟΚ- 
ετοιμάζονταν αντιδράσεις. Η προοπτική της δημιουργίας μιας-ακόμη- εστίας 
έντασης ήταν πραγματική, όπως ορατός ήταν και ο κίνδυνος να επιστρέφει το 
ΠΑΣΟΚ σε έναν νέο, φαύλο κύκλο, εσωστρέφειας.

Βεβαίως, η αντίδραση των Βενιζέλου-Ευθυμίου στο υπουργικό συμβούλιο δεν 
ήταν και τόσο αθώα. Η προώθηση του Νίκου Χριστοδουλάκη από τον Κ. 
Σημίτη (πρώτος της τάξει υπουργός, δημοσιεύματα που τον φέρουν 
επικεφαλής του think tank του Μεγάρου Μαξίμου, επιλογή του Κ. Σ για την 
μετα-σημίτη εποχή) δεν έγινε επι της ουσίας ποτέ αποδεκτή από κανέναν, και 
είναι αλήθεια ότι αφορμή γύρευαν. Δεν είναι τυχαίο ότι από τις ίδιες πλευρές 
(χωρίς να είναι οι μόνες) εδώ και ένα μήνα περίπου καλλιεργείται στους 
δημοσιογράφους η εντύπωση ότι ο Ν. Χριστοδουλάκης «εχει καβαλήσει το 
καλάμι», «είναι αλλαζών», «τον ενδιαφέρει μόνο η προσωπική του προβολή» 
κ.λπ.

Και δεν είναι λίγοι εκείνοι που υποστηρίζουν ότι περιμεναν νωρίτερα ότι «θα 
γινόταν το μπαμ» με τον Ν. Χρ.

Από την άλλη πλευρά στάση του υπουργού Οικονομίας ενισχύει την γενική 
άποψη που υπάρχει ότι ο Ν.Χρ. ενεργεί μόνο κατόπιν συνεννόησης με τον 
Σημίτη, ότι μιλάει κάθε μέρα μαζί του, ότι δεν κάνει τίποτε που να μην έχει 
την έγκριση του πρωθυπουργού. Είναι μια άποψη, πρέπει να σημειωθεί που 
^αλλι&ργεί ΐϋ:ί και ααό ΐην πλευρά του ίδιου του υπουργού- με την έννοια ότι ·■ j 
αυτά τα διαρρέουν στενοί συνεργάτες του. Είναι οι ίδιες πηγές, που ακόμη 
και μετά τα όσα έγιναν με τις προτάσεις της επιτροπής Γεωργακόπουλου για 
το φορολογικό, εξακολουθούσαν να διαρρέουν προς τους δημοσιογράφους 
ότι «ο διάλογος για τη φορολογική μεταρρύθμιση θα γίνει επ'αυτών των 
προτάσεων» και πως η αποδοκιμασία του πρωθυπουργού «ήταν τακτικός 
ελιγμός».

Θέμα υπάρχει, για τον ίδιο λόγο και για τον Μιχ. Χρυσοχοίδη, ο οποίος 
επίσης «κατηγορείται» για παρόμοια πρακτική-ότι εκμεταλλεύεται δηλαδή 
τη σχέση του με τον πρωθυπουργό. Οι διαρροές αυτές, που είναι 
συγκεκριμένες και έχουν επίσης να κάνουν και με τα περί λειτουργίας του 
«think tank» παρα τω Σημίτη, ήταν που συνέδεσαν τον πρωθυπουργό Κ. 
Σημίτη με τα όσα ο Μ. Χρυσοχοίδης δήλωσε πρόσφατα περί αυτοδιάλυσης 
του ΠΑΣΟΚ και περί δημιουργίας ενός νέου κόμματος.



Σε σχέση με τα εσωκομματικά, ασφαλώς και έχει την αυτονόητη σημασία 
του το γεγονός ότι υπάρχουν σύννεφα στη συνεργασία του Κ. Σημίτη με τον 
Κ. Λαλιώτη. Ο τελευταίος απ'αφορμή την εμφάνιση του πρωθυπουργού στην 
διακαναλική συνέντευξη αφήνει να εννοηθεί ότι παρά το γεγονός ότι 
πρόσφερε τις «καλές υπηρεσίες» του προκειμένου να προετοιμασθεί 
καλύτερα ο κ. Σημίτης, δεν του ζητήθηκε καμιά βοήθεια. Αντίθετα με δική 
του πρωτοβουλία υπήρξε μια τηλεφωνική επαφή την Δευτέρα το μεσημέρι. 
Επίσης αν αυτό λέει κάτι, την Παρασκευή το απόγευμα ήταν να 
πραγματοποιηθεί συνάντηση του Κώστα Σημίτη με τον Κώστα Λαλιώτη, 
αλλά το ραντεβού δεν έγινε, και μετατέθηκε για την επόμενη εβδομάδα.

Στην Κοινοβουλευτική Ομάδα, δεν κινείται τίποτε-άλλωστε όποιος ήταν την 
Τρίτη στη Βουλή κατά την συζήτηση της πρότασης της Παπαρήγα για τον 
εκλογικό νόμο, και είδε τα άδεια έδραναν στην πλευρά του ΠΑΣΟΚ, 
κατάλαβε ότι δεν είναι λίγοι οι βουλευτές που επιδίδονται σε μια ιδιότυπη 
λευκή απεργία. Αυτό χωρίς να υπάρχει «γραμμή» από κανέναν-μεμονωμένα 
το έχουν αποφασίσει και εφαρμόσει. Το καλό με την Κοινοβουλευτική Ομάδα 
είναι ότι οι υποψηφιότητες των Γ. Κουράκη και Σπ. Βούγια, έχουν αρχίσει 
να δημιουργούν και πάλι προσδοκίες εισόδου στην κυβέρνηση για αρκετούς 
από τους βουλευτές, που αισθάνονται ότι μπορεί ο ανασχηματισμός υπο 
προϋποθέσεις, να είναι μεγαλύτερος και πιο βαθύς από τις δυο αυτές αλλαγές.

Ο Θ. Πάγκαλος ο οποίος, κατά καιρούς, αποτελεί πόλο έλξης για αρκετούς, 
απουσιάζει όλο και συχνότερα, με αφορμή τα νέα του καθήκοντα ως 
ΟΒΟΡΜΑεκπροσώπου του Συμβουλίου της Ευρώπης στην Συνέλευση για το 
Σύνταγμα της Ευρώπης. Ο ίδιος θεωρεί, και το λέει, ότι η υπόδειξή του από 
το Συμβούλιο της Ευρώπης σε μια θέση στην οποία θα μπορούσε να τον είχε 
ορίσει ο πρωθυπουργός αν ήταν μεγαλόθυμος, και «υπεράνω» απέναντι του 
αποτελεί .κόλαφο για τον Σημίτη και τους συμβούλους του. Πάντως, έστω 
και με αυτό τον τρόπο, για ένα -ενάμιση χρόνο ο Θ. Πάγκαλος θα μοιράζεται 
μεταξύ Συνέλευσης και Ελλάδας, και αυτό όπως είναι φυσικό, έχει και την 
καλή του πλευρά...

Σε ό,ΐΐ αφορά τα γενικότερα, προφανώς δεν χρειαζόταν η δΐ|μΐκηνυϊιΐ|ο·ί -ιης 
ΕΡΤ για να διαπιστωθεί ότι η συνέντευξη του πρωθυπουργού πήγε καλά 
παρ'ότι δεν έγινε μεγάλο πολιτικό θέμα. Πολλοί επιρρίπτουν ευθύνες στους 
δημοσιογράφους, θεωρώντας ότι δεν στάθηκαν στο ύψος των περιστάσεων. 
Φαίνεται ότι του κ. Σημίτη του έκανε καλό το γεγονός ότι δύο εξ αυτών του 
συμπεριφέρθηκαν με απρεπή τρόπο, ενώ οι περισσότεροι έκαναν σχοινοτενείς 
ερωτήσεις-τοποθετήσεις και όχι ερωτήσεις ουσίας. Κι ακόμη ότι μπορεί μεν 
να του δόθηκε η ευκαιρία να μιλήσει για το Κυπριακό και την Ελληνική 
προεδρία στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά κατάφερε με πολύ ψύχραιμο τρόπο, 
και σχετική ευκολία να βγάλει πέρα μια δίωρη δοκιμασία.


